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Handicapování mají o studium stále větší zájem
Praha 28. února (ČTK) - Počet postižených lidí, kteří chtějí studovat, neustále roste. Podle Boženy Jirků, ředitelky Konta
Bariéry, které handicapovaným studentům prostřednictvím fondu pomáhá, je dobře, že si uvědomují, jak je důležité
vzdělání. V současné době fond podporuje 62 studentů, z toho dvě třetiny tvoří vysokoškoláci. Jsou mezi nimi nejen
vozíčkáři, ale i nevidomí a neslyšící lidé. Ročně fond na stipendia věnuje 1,5 milionu korun.
Noví stipendisté dostávají většinou z počátku menší částku, zhruba 2000 korun, maximum stipendium je 4000 korun
měsíčně. I když studenti musejí každoročně svou žádost opakovat, Konto Bariéry se snaží je podporovat po celou dobu
studia. Pro udělení stipendia není rozhodující prospěch, ale sociální situace rodiny.
Osm stipendistů studuje na soukromé Vysoké škole veřejné správy a mezinárodních vztahů v Praze, kde jim škola
umožnila studovat zdarma, 17 studentů navštěvuje Univerzitu Karlovu a další studují na různých školách po celé
republice.
Jedním ze stipendistů je vozíčkář David Drahonínský. Na dnešním setkání stipendistů Konta Bariéry, na které vystoupili
také herec Jan Potměšil a zpěvačka Lucie Bílá, uvedl, že "být na vozíčku a ještě bez vzdělání, to by byla opravdu špatná
kombinace".
ČTK řekl, že druhým rokem studuje Vysokou školu veřejné správy a mezinárodních vztahů v Praze 10, kam dojíždí ze
sídliště Černý Most autem nebo městskou hromadnou dopravu, což však trvá nejméně hodinu. Zpočátku uvažoval o
vysoké škole ekonomické, ale pak se rozhodl jinak.
Při výběru hrála roli bezbariérovost a menší vzdálenost. Navíc škola, kterou si nakonec vybral, poskytuje studentům s
těžkým zdravotním postižením nejen bezplatné studium, ale rovněž bezplatně i osobní počítače vybavené připojením
k internetu, diktafony, studijní literaturu k osobnímu používání a umožňuje jim studovat podle individuálních studijních
plánů. Rozhodlo i to, že na ní nebyla matematika,připustil Drahonínský, kterého na vozík přivedl před osmi roky pád z
třetího patra zaviněný náměsíčností.
Nyní studuje a doufá, že se mu podaří zúčastnit se paraolympiády v Číně, kde by chtěl Česko reprezentovat v lukostřelbě.
Jitka Klejnová mkv


